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KVÍZ Spoznáte literárne dielo podľa prvej vety?

Niektoré sú naozaj kultové. Hoci obyčajné slová, to, ako sú poskladané, z nich robí výnimočné vety, ktoré poznajú milovníci literatúry
široko ďaleko, niekedy i na celom svete. Nazrite teda dnes s nami na prvé stránky vzácnych kníh a básní. Pamätáte, ako začína
nesmrteľná Marína či Shakespearov Othello?

Určite vyskúšajte! 13 jednoduchých hier na rozvoj mozgu, deti sa zabavia i poučia

Sú to len deti, veľa veci chápu svojsky, a predsa je ich mozog niekoľkokrát aktívnejší v porovnaní s dospelými. Okolo druhého roku života
spotrebuje toľko energie ako mozog dospelého človeka. V troch rokoch je dokonca dvakrát aktívnejší a táto vysoká miera aktivity
pokračuje do deviateho až desiateho roku. Čo to znamená? Precvičujte s deťmi ich hlávky, nebojte sa náročných úloh, hlavne, nech sú
zábavné.

Tip na výlet Brestov, tajomný hrádok ukrytý pod nánosmi stáročí

Sú miesta, ktoré majú bohatú históriu, no vie o nich len málo ľudí. Takým je aj hrádok Brestov, jeden z najstarších v okolí Košíc. Pod
nánosmi stáročí bol ukrytý tak dobre, že jeho pozostatky boli objavené až v roku 1975. Dnes je národnou kultúrnou pamiatkou, ku ktorej
vás v rámci dnešného tipu na výlet pozývame.

Študentka medicíny zozbierala rozprávky z celého sveta, získala ich od zahraničných spolužiakov

Študentka medicíny Lekárskej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach zozbierala rozprávky z rôznych častí sveta a
vydala ich knižne. Desať rozprávok Ľubomíre Marczellovej porozprávali jej spolužiaci zo zahraničia. Autorka knihu aj sama ilustrovala. V
knižke možno nájsť rozprávky z Grécka, Sýrie, Vietnamu, Venezuely, ale tiež z Nigérie, Číny či Švédska. Čitatelia si tiež budú môcť
prečítať ruskú, ukrajinskú a namíbijskú rozprávku.

Autor: TV Pravda, včera 04:00
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Maria Rusnáková 3.4.2023 10:07 Pridajte komentár

Univerzita Pavla Jozefa Šafárika zorganizovala pre Ukrajincov kurz slovenčiny. ZDROJ: wikipedia.org

BRATISLAVA – Univerzita Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach chce v spolupráci s Technickou univerzitou v Košiciach a
Univerzitou veterinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach vytvoriť konzorcium. Pre TASR to potvrdilo vedenie UPJŠ s tým, že tri
univerzity na východe Slovenska plánujú reagovať na vyhlásenú výzvu Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu (MŠVVaŠ), ktorej
cieľom je investičná podpora pri strategickom rozvoji vysokých škôl.

“Ministerstvo školstva upravilo výzvu tak, že je možné podporiť vytvorenie konzorcií bez straty právnej subjektivity univerzít. Sú
stanovené povinné, povinne-voliteľné i voliteľné ciele, ich vymedzenie je pre našu univerzitu prijateľné,” uviedlo vedenie UPJŠ. Cieľom je
vytvoriť konzorcium košických univerzít, podľa vedenia UPJŠ plánujú využiť aj plánované aktivity v projekte Košického klastra nového
priemyslu.

“K zblíženiu univerzít by došlo na úrovni akreditácie spoločných študijných programov, harmonizácie vnútorných systémov kvality,
zriadenia vedeckých škôl pre priemyselné doktoráty, prepájania informačných a knižničných systémov, poradenstva, zlepšenia
podmienok pre šport, internacionalizácie štúdia,” doplnili z UPJŠ. Stavby, ktoré budú realizované v rámci konzorcia, rovnako vedecká
infraštruktúra, služby pre študentov vrátane študentských domovov, jedální a knižníc by tak podľa vedenia UPJŠ boli dostupné pre
všetkých partnerov, čím by mohol vzniknúť “kampus košických univerzít”.

MŠVVaŠ SR vyhlásilo výzvu na predkladanie projektových zámerov na podporu pri strategickom rozvoji infraštruktúry vysokých škôl.
Výzva je realizovaná z plánu obnovy. “Cieľom výzvy je podpora strategického rozvoja vysokých škôl a zvyšovanie ich
konkurencieschopnosti prostredníctvom spájania do väčších celkov, komplexnej rekonštrukcie, modernizácie a budovania integrovanej
výskumnej, vzdelávacej a ubytovacej infraštruktúry,” uviedlo ministerstvo školstva na svojom webe. Na spájanie sa vysokých škôl do
konzorcií je z plánu obnovy alokovaných 72 miliónov eur. Uzávierka výzvy je 14. apríla.

Do výzvy rezortu školstva sa plánujú zapojiť aj univerzity v Trnave. Pre TASR to potvrdili z Trnavskej univerzity v Trnave a Univerzity sv.
Cyrila a Metoda v Trnave, pričom rokujú o vytvorení konzorcia dvoch univerzít.
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Bratislava 3. apríla (TASR) - Univerzita Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach chce v spolupráci s Technickou univerzitou v Košiciach
a Univerzitou veterinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach vytvoriť konzorcium. Pre TASR to potvrdilo vedenie UPJŠ s tým, že tri
univerzity na východe Slovenska plánujú reagovať na vyhlásenú výzvu Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu (MŠVVaŠ), ktorej
cieľom je investičná podpora pri strategickom rozvoji vysokých škôl. "Ministerstvo školstva upravilo výzvu tak, že je možné podporiť
vytvorenie konzorcií bez straty právnej subjektivity univerzít. Sú stanovené povinné, povinne-voliteľné i voliteľné ciele, ich vymedzenie je
pre našu univerzitu prijateľné," uviedlo vedenie UPJŠ. Cieľom je vytvoriť konzorcium košických univerzít, podľa vedenia UPJŠ plánujú
využiť aj plánované aktivity v projekte Košického klastra nového priemyslu. "K zblíženiu univerzít by došlo na úrovni akreditácie
spoločných študijných programov, harmonizácie vnútorných systémov kvality, zriadenia vedeckých škôl pre priemyselné doktoráty,
prepájania informačných a knižničných systémov, poradenstva, zlepšenia podmienok pre šport, internacionalizácie štúdia," doplnili z
UPJŠ. Stavby, ktoré budú realizované v rámci konzorcia, rovnako vedecká infraštruktúra, služby pre študentov vrátane študentských
domovov, jedální a knižníc by tak podľa vedenia UPJŠ boli dostupné pre všetkých partnerov, čím by mohol vzniknúť "kampus košických
univerzít". MŠVVaŠ SR vyhlásilo výzvu na predkladanie projektových zámerov na podporu pri strategickom rozvoji infraštruktúry
vysokých škôl. Výzva je realizovaná z plánu obnovy. "Cieľom výzvy je podpora strategického rozvoja vysokých škôl a zvyšovanie ich
konkurencieschopnosti prostredníctvom spájania do väčších celkov, komplexnej rekonštrukcie, modernizácie a budovania integrovanej
výskumnej, vzdelávacej a ubytovacej infraštruktúry," uviedlo ministerstvo školstva na svojom webe. Na spájanie sa vysokých škôl do
konzorcií je z plánu obnovy alokovaných 72 miliónov eur. Uzávierka výzvy je 14. apríla. Do výzvy rezortu školstva sa plánujú zapojiť aj
univerzity v Trnave. Pre TASR to potvrdili z Trnavskej univerzity v Trnave a Univerzity sv. Cyrila a Metoda v Trnave, pričom rokujú o
vytvorení konzorcia dvoch univerzít. siv mac

Autor: TASR
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Bratislava 3. apríla (TASR) - Univerzita Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach chce v spolupráci s Technickou univerzitou v Košiciach
a Univerzitou veterinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach vytvoriť konzorcium. Pre TASR to potvrdilo vedenie UPJŠ s tým, že tri
univerzity na východe Slovenska plánujú reagovať na vyhlásenú výzvu Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu (MŠVVaŠ), ktorej
cieľom je investičná podpora pri strategickom rozvoji vysokých škôl.

"Ministerstvo školstva upravilo výzvu tak, že je možné podporiť vytvorenie konzorcií bez straty právnej subjektivity univerzít. Sú
stanovené povinné, povinne-voliteľné i voliteľné ciele, ich vymedzenie je pre našu univerzitu prijateľné," uviedlo vedenie UPJŠ. Cieľom je
vytvoriť konzorcium košických univerzít, podľa vedenia UPJŠ plánujú využiť aj plánované aktivity v projekte Košického klastra nového
priemyslu.

"K zblíženiu univerzít by došlo na úrovni akreditácie spoločných študijných programov, harmonizácie vnútorných systémov kvality,
zriadenia vedeckých škôl pre priemyselné doktoráty, prepájania informačných a knižničných systémov, poradenstva, zlepšenia
podmienok pre šport, internacionalizácie štúdia," doplnili z UPJŠ. Stavby, ktoré budú realizované v rámci konzorcia, rovnako vedecká
infraštruktúra, služby pre študentov vrátane študentských domovov, jedální a knižníc by tak podľa vedenia UPJŠ boli dostupné pre
všetkých partnerov, čím by mohol vzniknúť "kampus košických univerzít".

MŠVVaŠ SR vyhlásilo výzvu na predkladanie projektových zámerov na podporu pri strategickom rozvoji infraštruktúry vysokých škôl.
Výzva je realizovaná z plánu obnovy. "Cieľom výzvy je podpora strategického rozvoja vysokých škôl a zvyšovanie ich
konkurencieschopnosti prostredníctvom spájania do väčších celkov, komplexnej rekonštrukcie, modernizácie a budovania integrovanej
výskumnej, vzdelávacej a ubytovacej infraštruktúry," uviedlo ministerstvo školstva na svojom webe. Na spájanie sa vysokých škôl do
konzorcií je z plánu obnovy alokovaných 72 miliónov eur. Uzávierka výzvy je 14. apríla.

Do výzvy rezortu školstva sa plánujú zapojiť aj univerzity v Trnave. Pre TASR to potvrdili z Trnavskej univerzity v Trnave a Univerzity sv.
Cyrila a Metoda v Trnave, pričom rokujú o vytvorení konzorcia dvoch univerzít.
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MŠVVaŠ SR vyhlásilo výzvu na predkladanie projektových zámerov na podporu pri strategickom rozvoji infraštruktúry vysokých škôl.
Výzva je realizovaná z plánu obnovy.

Bratislava 3. apríla (TASR) - Univerzita Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach chce v spolupráci s Technickou univerzitou v Košiciach
a Univerzitou veterinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach vytvoriť konzorcium. Pre TASR to potvrdilo vedenie UPJŠ s tým, že tri
univerzity na východe Slovenska plánujú reagovať na vyhlásenú výzvu Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu (MŠVVaŠ), ktorej
cieľom je investičná podpora pri strategickom rozvoji vysokých škôl.

"Ministerstvo školstva upravilo výzvu tak, že je možné podporiť vytvorenie konzorcií bez straty právnej subjektivity univerzít. Sú
stanovené povinné, povinne-voliteľné i voliteľné ciele, ich vymedzenie je pre našu univerzitu prijateľné," uviedlo vedenie UPJŠ. Cieľom je
vytvoriť konzorcium košických univerzít, podľa vedenia UPJŠ plánujú využiť aj plánované aktivity v projekte Košického klastra nového
priemyslu.

"K zblíženiu univerzít by došlo na úrovni akreditácie spoločných študijných programov, harmonizácie vnútorných systémov kvality,
zriadenia vedeckých škôl pre priemyselné doktoráty, prepájania informačných a knižničných systémov, poradenstva, zlepšenia
podmienok pre šport, internacionalizácie štúdia," doplnili z UPJŠ. Stavby, ktoré budú realizované v rámci konzorcia, rovnako vedecká
infraštruktúra, služby pre študentov vrátane študentských domovov, jedální a knižníc by tak podľa vedenia UPJŠ boli dostupné pre
všetkých partnerov, čím by mohol vzniknúť "kampus košických univerzít" .

MŠVVaŠ SR vyhlásilo výzvu na predkladanie projektových zámerov na podporu pri strategickom rozvoji infraštruktúry vysokých škôl.
Výzva je realizovaná z plánu obnovy. "Cieľom výzvy je podpora strategického rozvoja vysokých škôl a zvyšovanie ich
konkurencieschopnosti prostredníctvom spájania do väčších celkov, komplexnej rekonštrukcie, modernizácie a budovania integrovanej
výskumnej, vzdelávacej a ubytovacej infraštruktúry," uviedlo ministerstvo školstva na svojom webe. Na spájanie sa vysokých škôl do
konzorcií je z plánu obnovy alokovaných 72 miliónov eur. Uzávierka výzvy je 14. apríla.

Do výzvy rezortu školstva sa plánujú zapojiť aj univerzity v Trnave. Pre TASR to potvrdili z Trnavskej univerzity v Trnave a Univerzity sv.
Cyrila a Metoda v Trnave, pričom rokujú o vytvorení konzorcia dvoch univerzít.

Autor: TASR
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Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach chce v spolupráci s Technickou univerzitou v Košiciach a Univerzitou veterinárskeho
lekárstva a farmácie v Košiciach vytvoriť konzorcium. Potvrdilo to vedenie UPJŠ. Tri univerzity na východe Slovenska tak reagujú na
výzvu Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu, ktorej cieľom je investičná podpora strategického rozvoja vysokých škôl.
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Reagujú na výzvu rezortu školstva.

KOŠICE. Univerzita Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach chce v spolupráci s Technickou univerzitou v Košiciach a Univerzitou
veterinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach vytvoriť konzorcium.

Potvrdilo to vedenie UPJŠ s tým, že tri univerzity na východe Slovenska plánujú reagovať na vyhlásenú výzvu Ministerstva školstva,
vedy, výskumu a športu SR (MŠVVaŠ), ktorej cieľom je investičná podpora pri strategickom rozvoji vysokých škôl.

„Ministerstvo školstva upravilo výzvu tak, že je možné podporiť vytvorenie konzorcií bez straty právnej subjektivity univerzít. Sú
stanovené povinné, povinne-voliteľné i voliteľné ciele, ich vymedzenie je pre našu univerzitu prijateľné," uviedlo vedenie UPJŠ.

Spoločné študijné programy, prepojené systémy

Cieľom je vytvoriť konzorcium košických univerzít, podľa vedenia UPJŠ plánujú využiť aj plánované aktivity v projekte Košického klastra
nového priemyslu.

„K zblíženiu univerzít by došlo na úrovni akreditácie spoločných študijných programov, harmonizácie vnútorných systémov kvality,
zriadenia vedeckých škôl pre priemyselné doktoráty, prepájania informačných a knižničných systémov, poradenstva, zlepšenia
podmienok pre šport, internacionalizácie štúdia," doplnili z UPJŠ.

Stavby, ktoré budú realizované v rámci konzorcia, rovnako vedecká infraštruktúra, služby pre študentov vrátane študentských domovov,
jedální a knižníc by tak podľa vedenia UPJŠ boli dostupné pre všetkých partnerov, čím by mohol vzniknúť „kampus košických univerzít".

Súvisiaci článok Súvisiaci článokUniverzita sa chce s niekým spojiť. Nikto nemá záujem v Košiciach ani Bratislave Čítajte Ciele výzvy

MŠVVaŠ SR vyhlásilo výzvu na predkladanie projektových zámerov na podporu pri strategickom rozvoji infraštruktúry vysokých škôl.
Výzva je realizovaná z plánu obnovy.

„Cieľom výzvy je podpora strategického rozvoja vysokých škôl a zvyšovanie ich konkurencieschopnosti prostredníctvom spájania do
väčších celkov, komplexnej rekonštrukcie, modernizácie a budovania integrovanej výskumnej, vzdelávacej a ubytovacej infraštruktúry,"
uviedlo ministerstvo školstva na svojom webe.

Na spájanie sa vysokých škôl do konzorcií je z plánu obnovy alokovaných 72 miliónov eur. Uzávierka výzvy je 14. apríla.

Do výzvy rezortu školstva sa plánujú zapojiť aj univerzity v Trnave. Potvrdili to z Trnavskej univerzity v Trnave a Univerzity sv. Cyrila a
Metoda v Trnave, pričom rokujú o vytvorení konzorcia dvoch univerzít.

Autor: TASR
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Bratislava 3. apríla 2023 (TASR/HSP/Foto:Facebook)

Univerzita Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach chce v spolupráci s Technickou univerzitou v Košiciach a Univerzitou veterinárskeho
lekárstva a farmácie v Košiciach vytvoriť konzorcium. Pre TASR to potvrdilo vedenie UPJŠ s tým, že tri univerzity na východe Slovenska
plánujú reagovať na vyhlásenú výzvu Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu (MŠVVaŠ), ktorej cieľom je investičná podpora pri
strategickom rozvoji vysokých škôl

Na snímke Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

“Ministerstvo školstva upravilo výzvu tak, že je možné podporiť vytvorenie konzorcií bez straty právnej subjektivity univerzít. Sú
stanovené povinné, povinne-voliteľné i voliteľné ciele, ich vymedzenie je pre našu univerzitu prijateľné,” uviedlo vedenie UPJŠ. Cieľom je
vytvoriť konzorcium košických univerzít, podľa vedenia UPJŠ plánujú využiť aj plánované aktivity v projekte Košického klastra nového
priemyslu.

“K zblíženiu univerzít by došlo na úrovni akreditácie spoločných študijných programov, harmonizácie vnútorných systémov kvality,
zriadenia vedeckých škôl pre priemyselné doktoráty, prepájania informačných a knižničných systémov, poradenstva, zlepšenia
podmienok pre šport, internacionalizácie štúdia,” doplnili z UPJŠ. Stavby, ktoré budú realizované v rámci konzorcia, rovnako vedecká
infraštruktúra, služby pre študentov vrátane študentských domovov, jedální a knižníc by tak podľa vedenia UPJŠ boli dostupné pre
všetkých partnerov, čím by mohol vzniknúť “kampus košických univerzít”.

MŠVVaŠ SR vyhlásilo výzvu na predkladanie projektových zámerov na podporu pri strategickom rozvoji infraštruktúry vysokých škôl.
Výzva je realizovaná z plánu obnovy. “Cieľom výzvy je podpora strategického rozvoja vysokých škôl a zvyšovanie ich
konkurencieschopnosti prostredníctvom spájania do väčších celkov, komplexnej rekonštrukcie, modernizácie a budovania integrovanej
výskumnej, vzdelávacej a ubytovacej infraštruktúry,” uviedlo ministerstvo školstva na svojom webe. Na spájanie sa vysokých škôl do
konzorcií je z plánu obnovy alokovaných 72 miliónov eur. Uzávierka výzvy je 14. apríla.

Do výzvy rezortu školstva sa plánujú zapojiť aj univerzity v Trnave. Pre TASR to potvrdili z Trnavskej univerzity v Trnave a Univerzity sv.
Cyrila a Metoda v Trnave, pričom rokujú o vytvorení konzorcia dvoch univerzít.

Pošlite nám tip

Autor: Štefan Tomášik
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VČERA - 10:29 Bratislava

Správy » Domáce

Univerzita Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach chce v spolupráci s Technickou univerzitou v Košiciach a Univerzitou
veterinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach vytvoriť konzorcium.

Pre TASR to potvrdilo vedenie UPJŠ s tým, že tri univerzity na východe Slovenska plánujú reagovať na vyhlásenú výzvu Ministerstva
školstva, vedy, výskumu a športu (MŠVVaŠ), ktorej cieľom je investičná podpora pri strategickom rozvoji vysokých škôl.

„ Ministerstvo školstva upravilo výzvu tak, že je možné podporiť vytvorenie konzorcií bez straty právnej subjektivity univerzít. Sú
stanovené povinné, povinne-voliteľné i voliteľné ciele, ich vymedzenie je pre našu univerzitu prijateľné,“ uviedlo vedenie UPJŠ. Cieľom je
vytvoriť konzorcium košických univerzít, podľa vedenia UPJŠ plánujú využiť aj plánované aktivity v projekte Košického klastra nového
priemyslu.

„ K zblíženiu univerzít by došlo na úrovni akreditácie spoločných študijných programov, harmonizácie vnútorných systémov kvality,
zriadenia vedeckých škôl pre priemyselné doktoráty, prepájania informačných a knižničných systémov, poradenstva, zlepšenia
podmienok pre šport, internacionalizácie štúdia,“ doplnili z UPJŠ. Stavby, ktoré budú realizované v rámci konzorcia, rovnako vedecká
infraštruktúra, služby pre študentov vrátane študentských domovov, jedální a knižníc by tak podľa vedenia UPJŠ boli dostupné pre
všetkých partnerov, čím by mohol vzniknúť „ kampus košických univerzít“.

MŠVVaŠ SR vyhlásilo výzvu na predkladanie projektových zámerov na podporu pri strategickom rozvoji infraštruktúry vysokých škôl.
Výzva je realizovaná z plánu obnovy. „ Cieľom výzvy je podpora strategického rozvoja vysokých škôl a zvyšovanie ich
konkurencieschopnosti prostredníctvom spájania do väčších celkov, komplexnej rekonštrukcie, modernizácie a budovania integrovanej
výskumnej, vzdelávacej a ubytovacej infraštruktúry,“ uviedlo ministerstvo školstva na svojom webe. Na spájanie sa vysokých škôl do
konzorcií je z plánu obnovy alokovaných 72 miliónov eur. Uzávierka výzvy je 14. apríla.

Do výzvy rezortu školstva sa plánujú zapojiť aj univerzity v Trnave. Pre TASR to potvrdili z Trnavskej univerzity v Trnave a Univerzity sv.
Cyrila a Metoda v Trnave, pričom rokujú o vytvorení konzorcia dvoch univerzít.

Autor: Info.sk, Webtron, s.r.o.
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MŠVVaŠ SR vyhlásilo výzvu na predkladanie projektových zámerov na podporu pri strategickom rozvoji infraštruktúry vysokých škôl.
Výzva je realizovaná z plánu obnovy.

Bratislava - Univerzita Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach chce v spolupráci s Technickou univerzitou v Košiciach a Univerzitou
veterinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach vytvoriť konzorcium. Potvrdilo vedenie UPJŠ s tým, že tri univerzity na východe
Slovenska plánujú reagovať na vyhlásenú výzvu Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu (MŠVVaŠ), ktorej cieľom je investičná
podpora pri strategickom rozvoji vysokých škôl.

Ministerstvo školstva upravilo výzvu tak, že je možné podporiť vytvorenie konzorcií bez straty právnej subjektivity univerzít. Sú stanovené
povinné, povinne-voliteľné i voliteľné ciele, ich vymedzenie je pre našu univerzitu prijateľné.

—

uviedlo vedenie UPJŠ.

Cieľom je vytvoriť konzorcium košických univerzít, podľa vedenia UPJŠ plánujú využiť aj plánované aktivity v projekte Košického klastra
nového priemyslu.

K zblíženiu univerzít by došlo na úrovni akreditácie spoločných študijných programov, harmonizácie vnútorných systémov kvality,
zriadenia vedeckých škôl pre priemyselné doktoráty, prepájania informačných a knižničných systémov, poradenstva, zlepšenia
podmienok pre šport, internacionalizácie štúdia.

—

doplnili z UPJŠ.

Stavby, ktoré budú realizované v rámci konzorcia, rovnako vedecká infraštruktúra, služby pre študentov vrátane študentských domovov,
jedální a knižníc by tak podľa vedenia UPJŠ boli dostupné pre všetkých partnerov, čím by mohol vzniknúť "kampus košických univerzít".

MŠVVaŠ SR vyhlásilo výzvu na predkladanie projektových zámerov na podporu pri strategickom rozvoji infraštruktúry vysokých škôl.
Výzva je realizovaná z plánu obnovy.

Cieľom výzvy je podpora strategického rozvoja vysokých škôl a zvyšovanie ich konkurencieschopnosti prostredníctvom spájania do
väčších celkov, komplexnej rekonštrukcie, modernizácie a budovania integrovanej výskumnej, vzdelávacej a ubytovacej infraštruktúry.

—

uviedlo ministerstvo školstva na svojom webe.

Na spájanie sa vysokých škôl do konzorcií je z plánu obnovy alokovaných 72 miliónov eur. Uzávierka výzvy je 14. apríla.

Do výzvy rezortu školstva sa plánujú zapojiť aj univerzity v Trnave. Pre TASR to potvrdili z Trnavskej univerzity v Trnave a Univerzity sv.
Cyrila a Metoda v Trnave, pričom rokujú o vytvorení konzorcia dvoch univerzít.

Zdroj: TASR
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BRATISLAVA - Univerzita Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach chce v spolupráci s Technickou univerzitou v Košiciach a
Univerzitou veterinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach vytvoriť konzorcium. Potvrdilo to vedenie UPJŠ s tým, že tri univerzity na
východe Slovenska plánujú reagovať na vyhlásenú výzvu Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu (MŠVVaŠ), ktorej cieľom je
investičná podpora pri strategickom rozvoji vysokých škôl.

"Ministerstvo školstva upravilo výzvu tak, že je možné podporiť vytvorenie konzorcií bez straty právnej subjektivity univerzít. Sú
stanovené povinné, povinne-voliteľné i voliteľné ciele, ich vymedzenie je pre našu univerzitu prijateľné," uviedlo vedenie UPJŠ. Cieľom je
vytvoriť konzorcium košických univerzít, podľa vedenia UPJŠ plánujú využiť aj plánované aktivity v projekte Košického klastra nového
priemyslu. "K zblíženiu univerzít by došlo na úrovni akreditácie spoločných študijných programov, harmonizácie vnútorných systémov
kvality, zriadenia vedeckých škôl pre priemyselné doktoráty, prepájania informačných a knižničných systémov, poradenstva, zlepšenia
podmienok pre šport, internacionalizácie štúdia," doplnili z UPJŠ.

Stavby, ktoré budú realizované v rámci konzorcia, rovnako vedecká infraštruktúra, služby pre študentov vrátane študentských domovov,
jedální a knižníc by tak podľa vedenia UPJŠ boli dostupné pre všetkých partnerov, čím by mohol vzniknúť "kampus košických univerzít" .
MŠVVaŠ SR vyhlásilo výzvu na predkladanie projektových zámerov na podporu pri strategickom rozvoji infraštruktúry vysokých škôl.
Výzva je realizovaná z plánu obnovy. "Cieľom výzvy je podpora strategického rozvoja vysokých škôl a zvyšovanie ich
konkurencieschopnosti prostredníctvom spájania do väčších celkov, komplexnej rekonštrukcie, modernizácie a budovania integrovanej
výskumnej, vzdelávacej a ubytovacej infraštruktúry," uviedlo ministerstvo školstva na svojom webe.

Na spájanie sa vysokých škôl do konzorcií je z plánu obnovy alokovaných 72 miliónov eur. Uzávierka výzvy je 14. apríla. Do výzvy
rezortu školstva sa plánujú zapojiť aj univerzity v Trnave. Pre TASR to potvrdili z Trnavskej univerzity v Trnave a Univerzity sv. Cyrila a
Metoda v Trnave, pričom rokujú o vytvorení konzorcia dvoch univerzít.

Zdroj: TASR / KB Netky

Foto: FB Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

Autor: Netky.sk
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Tri univerzity na východe Slovenska plánujú reagovať na vyhlásenú výzvu Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu, ktorej cieľom je
investičná podpora pri strategickom rozvoji vysokých škôl.

Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach chce v spolupráci s Technickou univerzitou v Košiciach a Univerzitou veterinárskeho
lekárstva a farmácie v Košiciach vytvoriť konzorcium.

Potvrdilo to vedenie univerzity s tým, že tri univerzity na východe Slovenska plánujú reagovať na vyhlásenú výzvu ministerstva školstva,
vedy, výskumu a športu, ktorej cieľom je investičná podpora pri strategickom rozvoji vysokých škôl.

"Ministerstvo školstva upravilo výzvu tak, že je možné podporiť vytvorenie konzorcií bez straty právnej subjektivity univerzít. Sú
stanovené povinné, povinne-voliteľné i voliteľné ciele, ich vymedzenie je pre našu univerzitu prijateľné," uviedlo vedenie UPJŠ. Cieľom je
vytvoriť konzorcium košických univerzít, podľa vedenia UPJŠ plánujú využiť aj plánované aktivity v projekte Košického klastra nového
priemyslu.

"K zblíženiu univerzít by došlo na úrovni akreditácie spoločných študijných programov, harmonizácie vnútorných systémov kvality,
zriadenia vedeckých škôl pre priemyselné doktoráty, prepájania informačných a knižničných systémov, poradenstva, zlepšenia
podmienok pre šport, internacionalizácie štúdia," doplnili z UPJŠ. Stavby, ktoré budú realizované v rámci konzorcia, rovnako vedecká
infraštruktúra, služby pre študentov vrátane študentských domovov, jedální a knižníc by tak podľa vedenia UPJŠ boli dostupné pre
všetkých partnerov, čím by mohol vzniknúť "kampus košických univerzít".

Rezort školstva vyhlásil výzvu na predkladanie projektových zámerov na podporu pri strategickom rozvoji infraštruktúry vysokých škôl.
Výzva je realizovaná z plánu obnovy.

"Cieľom výzvy je podpora strategického rozvoja vysokých škôl a zvyšovanie ich konkurencieschopnosti prostredníctvom spájania do
väčších celkov, komplexnej rekonštrukcie, modernizácie a budovania integrovanej výskumnej, vzdelávacej a ubytovacej infraštruktúry,"
uviedlo ministerstvo školstva na svojom webe.

Na spájanie sa vysokých škôl do konzorcií je z plánu obnovy alokovaných 72 miliónov eur. Uzávierka výzvy je 14. apríla.

Do výzvy rezortu školstva sa plánujú zapojiť aj univerzity v Trnave. Potvrdili to z Trnavskej univerzity v Trnave a Univerzity sv. Cyrila a
Metoda v Trnave, pričom rokujú o vytvorení konzorcia dvoch univerzít.

Autor: TASR
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&nbsp&nbspFoto:Pexels

Bratislava 3. apríla (TASR) - Univerzita Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach chce v spolupráci s Technickou univerzitou v Košiciach
a Univerzitou veterinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach vytvoriť konzorcium. Pre TASR to potvrdilo vedenie UPJŠ s tým, že tri
univerzity na východe Slovenska plánujú reagovať na vyhlásenú výzvu Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu (MŠVVaŠ), ktorej
cieľom je investičná podpora pri strategickom rozvoji vysokých škôl.

"Ministerstvo školstva upravilo výzvu tak, že je možné podporiť vytvorenie konzorcií bez straty právnej subjektivity univerzít. Sú
stanovené povinné, povinne-voliteľné i voliteľné ciele, ich vymedzenie je pre našu univerzitu prijateľné," uviedlo vedenie UPJŠ. Cieľom je
vytvoriť konzorcium košických univerzít, podľa vedenia UPJŠ plánujú využiť aj plánované aktivity v projekte Košického klastra nového
priemyslu.

"K zblíženiu univerzít by došlo na úrovni akreditácie spoločných študijných programov, harmonizácie vnútorných systémov kvality,
zriadenia vedeckých škôl pre priemyselné doktoráty, prepájania informačných a knižničných systémov, poradenstva, zlepšenia
podmienok pre šport, internacionalizácie štúdia," doplnili z UPJŠ. Stavby, ktoré budú realizované v rámci konzorcia, rovnako vedecká
infraštruktúra, služby pre študentov vrátane študentských domovov, jedální a knižníc by tak podľa vedenia UPJŠ boli dostupné pre
všetkých partnerov, čím by mohol vzniknúť "kampus košických univerzít".

MŠVVaŠ SR vyhlásilo výzvu na predkladanie projektových zámerov na podporu pri strategickom rozvoji infraštruktúry vysokých škôl.
Výzva je realizovaná z plánu obnovy. "Cieľom výzvy je podpora strategického rozvoja vysokých škôl a zvyšovanie ich
konkurencieschopnosti prostredníctvom spájania do väčších celkov, komplexnej rekonštrukcie, modernizácie a budovania integrovanej
výskumnej, vzdelávacej a ubytovacej infraštruktúry," uviedlo ministerstvo školstva na svojom webe. Na spájanie sa vysokých škôl do
konzorcií je z plánu obnovy alokovaných 72 miliónov eur. Uzávierka výzvy je 14. apríla.

Do výzvy rezortu školstva sa plánujú zapojiť aj univerzity v Trnave. Pre TASR to potvrdili z Trnavskej univerzity v Trnave a Univerzity sv.
Cyrila a Metoda v Trnave, pričom rokujú o vytvorení konzorcia dvoch univerzít.

Autor: TASR
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AŽ KEĎ ICH BOLEL KRK ČI HLAVA, ZISTILI, ŽE SA HRALI PRÍLIŠ DLHO. STREDOŠKOLÁKOV ČORAZ VIAC
POHLCUJE VIRTUÁLNY SVET  
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Rubrika: ROZHOVOR

Niekedy nám hovorili, že ich online svet dokázal tak vtiahnut, že sa zrazu po 'Zreli von oknom a bola už tma, uviedla psychologička.

Ak netušíte, kto napísal Hájnikovu ženu, viete to zistiť po pár kliknutiach. Umelá inteligencia vám o diele napíše aj referát a cez internet si
viete rezervovať

knihu v knižnici, pozrieť film či naplánovať výlet na Oravu. Pomoc digitálnych technológií v bežnom živote už ani nevnímame, pritom časť
spoločnosti svet bez nich ani nezažila.

Výskumníci z Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Univerzity Komenského v Bratislave a Univerzity v Groningene v
Holandsku v kvalitatívnom výskume publikovanom v tomto roku vo Frontiers in Psychology zisťovali, ako ich vnímajú 15-roční
stredoškoláci. Prezentovali v ňom najmä to, aké výhody z nich čerpajú.

„Uvedomovali si aj to, že pri používaní internetu sa im môže do rúk dostať nevhodný obsah. Za najväčšie riziko však považovali
nedostatočnú kontrolu veku, to by bolo podľa nich vhodné upraviť,“ hovorí v rozhovore psychologička Laura Bittó Urbanova.

Dodáva, že kľúčovú úlohu môžu zohrať nielen rodičia, ale aj školy.

Ako pristupujú slovenskí

tínedžeri k digitálnym

technológiám?

Dnes sú digitálne technológie kľúčovou komoditou a pre tínedžerov to platí obzvlášť. Na otázku, či si vedia svoj život predstaviť bez nich
odpovedali: „Možno áno, možno na krátky čas.“

Pri našej kvalitatívnej štúdii sme zistili, že adolescenti vnímajú okrem rizík aj benefity, ktoré im prinášajú. Miestami bolo pre nás
prekvapujúce, kolko vedia využiť pre svoj rozvoj a prospech. Rozhovory s nimi boli veľmi produktívne a priniesli veľa pekných príkladov,
ako môžu byť digitálne technológie prospešné pre ich život a koľko oblastí môžu podporiť.

V súvislosti s digitálny mi

technológiami sa

upozorňuje na riziko ich

prílišného používania.

Vedia tineužeri posúdiť,

že strávili priveľa času s

mobilom, tabletom či online?

Uviedli, že to vedia posúdiť na základe toho, že ich začne bolieť hlava či krk. Telesné príznaky sú tak pre nich znamením, aby išli robiť
niečo iné. Niekedy nám hovorili, že ich online svet dokázal tak vtiahnuť, že sa zrazu pozreli von oknom a bola už tma.

Neprejavilo sa to aj na ich

psychickom zdraví?

Identifikovali to skôr ako riziko. Niekedy sa podľa nich stáva, že keď čelia obsahu, ktorý je veľmi pozitívny a pekný, tak to u nich vzbudí
smútok, keďže ich život vyzerá inak.

U niekoho sa môže objaviť závisť a rôzne iné negatívne emócie. Avšak vyslovene to nebolo v spojení s nadmerným používaním
digitálnych technológií.
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Čo je pri digitálnych technológiách

najnebezpečnejšie? Vedia to deti alebo ich rodičia rozlíšiť?

Tínedžeri si sú vedomí rizík, ktorým môžu byť vystavení. Identifikovali ich niekoľko. Napríklad išlo o riziká spojené s kontrolou.
Uvedomujú si, že ich pohltia a potom zanedbávajú iné povinnosti alebo vzťahy. Aj tie, na ktorých im záleží. Zároveň hovorili, že sa cítia
utopení v množstve informácií, ktorému čelia, keď sú online.

Ďalšie riziká súviseli s ich zraniteľnosťou vo virtuálnom svete. Spomínali, že sa v ňom niekedy cítia nahí.

Stačí sa totiž pripojiť na internetu či k verejnej wifi, kde sa dá oveľa ľahšie dostať k ich informáciám. Uvedomovali si tiež, že na to
nadväzujú ďalšie riziká, napríklad, že tieto údaje môžu byť

ľahko zneužité.

Aké ďalšie riziká

identifikovali?

Že identita ľudí, s ktorými sú v kontakte len prostredníctvom internetu, nemusí byť vždy spoľahlivá. Anonymita na internete má dvojaký
efekt. Na druhej

strane môže byť človek, ktorý si svoju identitu trochu upraví, no jeho úmysly sú čisté, ale aj človek, ktorý môže zneužiť informácie a jeho
akcie vedú k negatívnym komentárom, ku kyberšikane či k vylákaniu na stretnutie.

Uvedomovali si aj to, že pri používaní internetu sa im môže do rúk dostať nevhodný obsah. Za najväčšie riziko však považovali
nedostatočnú kontrolu veku, to by bolo podľa nich vhodné upraviť.

Jedným zo zaujímavých rizík, ktoré pomenovali, bola

závislosť od funkčnosti digitálnych technológií, teda, že bez wifi či mobilu nič nefunguje. Tie vďaka svojim mnohým funkciám uľahčujú
veľa vecí, no ak nie sú funkčné, môžu veci skomplikovať.

Tínedžeri teda poznajú riziká, ale stále chcú používať technológie.

Prišli aj s nejakými návrhmi pre

prospešnejšie digitálne

technológie?

Tvrdili, že pri množstve informácií by im pomohla pomôcka, ako nájsť zdroj, vďaka ktorému by vedeli vyhodnotiť ich relevantnosť.

Tiež poukazovali na nedostatok digitálnych zručností a aj na to, že mnohé programy sú buď staré, alebo v jazyku, ktorému nerozumejú,
čo im bráni využiť príležitosti, ktoré im ponúkajú.

Ocenili by tiež, aby sa digitálne technológie, ktoré vnímajú ako dobrú vzdelávaciu pomôcku, častejšie používali v školách. To si však
vyžaduje podporu učiteľov. Musia tomu byť otvorení a vedieť s tými nástrojmi pracovať.

Aké zručnosti potrebuje

žiak, aby z digitálnych

technológií vyťažil čo najviac benentov?

Potrebuje určitú úroveň digitálnych zručností. Musí sa vedieť kriticky orientovať vo virtuálnom svete a narábať s jednotlivými nástrojmi.

Často sa hovorí, že dnešní adolescenti majú digitálne zručnosti na dostatočnej úrovni a prevyšujú nimi aj dospelých vo svojom okolí. No
nemusí to platiť pre každého, a preto na to treba dávať pozor. V tomto môžu zohrávať kľúčovú úlohu nielen rodičia, ale aj školy.

Rozvoj digitálnych zručností pomáha adolescentem orientovať sa v digitálnom svete a čeliť jednotlivým výzvam, ktoré sa môžu vyskytnúť.

Dôležité je tiež informovať o možnostiach a funkciách, ktoré sú na sociálnych sieťach, čo a ako si môžu nastaviť.

To znamená, že rodič aj
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učiteľ sa musia vzdelávať v

digitálnych zručnostiach, aby vedeli pomôcť. Ako

môžu poradiť dieťaťu,

ktoréje v používaní

digitálnych technológií vyspelejšie?

Určite to vyžaduje potrebu kontinuálneho vzdelávania rodičov a učiteľov. Bolo by dobré, keby sa naozaj zvyšovalo povedomie o rizikách,
ktorým môžu deti čeliť, a aby tieto informácie dostali.

Môže nastať situácia, že digitálne zručnosti rodičov a detí nie sú na rovnakej úrovni, obzvlášť v skupinách deti, ktoré sú zo
znevýhodnených podmienok. V tom prípade môže nastúpiť škola a podporiť ich.

V staršej štúdii ste zistili,

že u detí zo sociálne

znevýhodneného

prostredia je väčšie riziko

„závislosti“ od internetu.

Prečo?

Áno, poukázali sme v nej na to, že prostredie, z ktorého dieťa vychádza, môže ovplyvniť to, koľko času strávi s digitálnou technológiou.
Môže ísť o spôsob, akým sa vyrovnáva s podmienkami, v ktorých vyrastá, ale byť aj priestorom pre jeho voľnočasové aktivity, ktorým sa
pre ekonomickú situáciu v rodine nemôže venovať. Je to preňho lacnejší spôsob

trávenia voľného času po škole.

U týchto detí sa často ukazuje, že buď nie sú stanovené pravidlá na používanie internetu a ďalších digitálnych technológií, alebo sú
voľnejšie.

Aké benefity digitálnych

technológií vidia stredoškoláci?

Identifikovali sme niekoľko skupín benefitov. Tínedžeri vnímali digitálne technológie ako obrovský zdroj informácií, ktorý im pomáhal aj pri
príprave do školy. No pomáhajú im aj v neformálnom vzdelávaní. V odpovediach sa objavovali rôzne záujmové krúžky. Zároveň im dávali
pocit voľnosti.

Pri digitálnych technológiách oceňovali ich skladnosť, multifunkčnosť a to, že majú poruke všetko, čo potrebujú, a môžu ich využívať ako
virtuálne úložisko ich materiálov. Pomáhajú im orientovať sa nielen v čase, ale aj v priestore a v rôznych krízových situáciách. Vedia sa
ľahko spojiť s linkami pomoci a aj pri dlhodobých problémoch sa vedia dostať k Online platformám, kde sa o tom môžu porozprávať.

Ako prospešné ich vnímajú aj v kontexte ich sociálnych vzťahoch. Vďaka nim môžu byť v kontakte s kamarátmi, ľahko sa dohodnúť či
niečo zorganizovať. Mnoho vzťahov bolo intenzívnejších a aj učitelia sa im zdali dostupnejšími.

Podľa nich to mohol byť aj vhodný spôsob pre tých, ktorí neradi komunikujú zoči-voči.

Za výhodou považujú aj to, že pomocou nich vedia vytvoriť priestor prispôsobený ich potrebám a záujmom. Nie je to ako v offline svete,
kde sú vystavení mnohým veciam a nemajú šancu si vybrať. Dáva im to tak priestor cítiť sa dobre a slobodne.

Poslednou kategóriou bol sebarozvoj, teda práca na budúcnosti. Technológie sú pre nich zdrojom inšpirácie

a motivácie.

Niekedy ich povzbudilo to, že na internete videli niekoho, kto sa danej aktivite venoval.

Pomocou technológií vedia ukázať svoje zručnosti a talent.

https://monitora.sk/
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Zhodovali sa ich predstavy o benefitoch s tými, aké ste mali vy výskumníci?

Ich perspektíva ešte viac prehĺbila náznaky, ktoré sme mali. Mysleli sme si, že sú nápomocné pri vzdelávaní, ale prekvapilo nás, ako
veľmi ich využívali. Menovali rôzne aplikácie, Online kvízy a testy, ktoré používajú, aby sa zlepšili.

Je skvelé, že sú otvorení a pracujú na svojom vzdelaní. Veľakrát to vnímame iba tak, že zas trávia čas s digitálnymi technológiami. No
oni robia aj veci, ktoré sú pre nich prospešné a vedia z nich ťažiť.

V odpovediach sa nám objavila aj pandemia. Študenti hovorili, že vďaka digitálnym technológiám bol učiteľ dostupnejší a aj vzťah s ním
sa im zdal často lepší.

Takže tínedžeri na počítači či mobile nemusia len znudene scrolovať instagram či tiktok. Ako ich motivovať, aby čo najlepšie využili
potenciál digitálnych technológií? Samozrejme, tínedžeri využívajú digitálne technológie aj na oddych. Nedá sa tomu úplne zamedziť.

Cestou by však mohol byť rozhovor s nimi. Majú záujem o to, aby mali niekoho dospelého, s ktorým by sa mohli porozprávať.

V prospešných aktivitách by ich mohlo posilniť porozumenie a rešpekt k tomu, čo s pomocou digitálnych technológií robia a s akým
cieľom.

Laura Bittó Urbanová

Vyštudovala psycholó- á giu na Univerzite Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

л V súčasnosti pôsobí ako

výskumníčka v Ústave psychológie zdravia a metodológie výskumu.

á Venuje sa benefitom a rizikám digitálnych technológií z pohľadu adolescentov.

T zdroj foto: album L. B. U.

Priebeh výskumu

Kvalitatívny výskum bol súčasťou medzinárodnej HBSC štúdie, ktorá mapuje zdravie a so zdravím spojené správanie tínedžerov.
Výskumníci viedli rozhovory Online, keďže sa pre pandemické opatrenia nemohli s nimi stretnúť osobne.

j Na začiatku požiadali o súhlas školu a následne rodičov možných respon- dentov. л Súbežne s kvalitatívnym výskumom prebiehali aj
ďalšie štúdie. a Na výskume sa zúčastnilo 15 slovenských tínedžerov z rôznych typov stredných škôl. Traja boli z gymnázia, 11 z
odbornej strednej školy a jeden z učilišťa.

Každé interview trvalo od 45 do 60 minút.

Tinedżeri si sú vedomí rizík, ktorým môžu byť vystavení. Identifikovali ich niekoľko. Napríklad išlo o riziká spojené s kontrolou.

Uvedomujú si, že ich pohltia a potom zanedbávajú iné povinnosti alebo vzťahy.

LAURA BITTÔ URBANOVA

Autor: Michaela Džomeková, sme.sk
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Košické univerzity reagujú na výzvu rezortu školstva.

KOŠICE. Univerzita Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach chce v spolupráci s Technickou univerzitou v Košiciach a Univerzitou
veterinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach vytvoriť konzorcium.

Potvrdilo to vedenie UPJŠ s tým, že tri univerzity na východe Slovenska plánujú reagovať na vyhlásenú výzvu Ministerstva školstva,
vedy, výskumu a športu SR (MŠVVaŠ), ktorej cieľom je investičná podpora pri strategickom rozvoji vysokých škôl.

„Ministerstvo školstva upravilo výzvu tak, že je možné podporiť vytvorenie konzorcií bez straty právnej subjektivity univerzít. Sú
stanovené povinné, povinne-voliteľné i voliteľné ciele, ich vymedzenie je pre našu univerzitu prijateľné," uviedlo vedenie UPJŠ.

Spoločné študijné programy, prepojené systémy

Cieľom je vytvoriť konzorcium košických univerzít, podľa vedenia UPJŠ plánujú využiť aj plánované aktivity v projekte Košického klastra
nového priemyslu.

„K zblíženiu univerzít by došlo na úrovni akreditácie spoločných študijných programov, harmonizácie vnútorných systémov kvality,
zriadenia vedeckých škôl pre priemyselné doktoráty, prepájania informačných a knižničných systémov, poradenstva, zlepšenia
podmienok pre šport, internacionalizácie štúdia," doplnili z UPJŠ. Stavby, ktoré budú realizované v rámci konzorcia, rovnako vedecká
infraštruktúra, služby pre študentov vrátane študentských domovov, jedální a knižníc by tak podľa vedenia UPJŠ boli dostupné pre
všetkých partnerov, čím by mohol vzniknúť „kampus košických univerzít".

Ciele výzvy

MŠVVaŠ SR vyhlásilo výzvu na predkladanie projektových zámerov na podporu pri strategickom rozvoji infraštruktúry vysokých škôl.
Výzva je realizovaná z plánu obnovy.

„Cieľom výzvy je podpora strategického rozvoja vysokých škôl a zvyšovanie ich konkurencieschopnosti prostredníctvom spájania do
väčších celkov, komplexnej rekonštrukcie, modernizácie a budovania integrovanej výskumnej, vzdelávacej a ubytovacej infraštruktúry,"
uviedlo ministerstvo školstva na svojom webe.

Na spájanie sa vysokých škôl do konzorcií je z plánu obnovy alokovaných 72 miliónov eur. Uzávierka výzvy je 14. apríla.

Do výzvy rezortu školstva sa plánujú zapojiť aj univerzity v Trnave. Potvrdili to z Trnavskej univerzity v Trnave a Univerzity sv. Cyrila a
Metoda v Trnave, pričom rokujú o vytvorení konzorcia dvoch univerzít.

(tasr)

Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

FOTO: TASR
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Rubrika: FUTBAL

Liga na ochranu slovenských športovcov sa ako pridružený člen SFZ aktívne angažuje v oblasti právneho poradenstva, vzdelávania či
duálnej kariéry

Občianske združenie Liga na ochranu slovenských športovcov (LOSS) od roku 2016 poskytuje komplexný servis pre športovcov –
právne, ekonomické a daňové poradenstvo či posúdenie zmluvy pred podpisom. Práve LOSS sa vo februári 2020 stala pridruženým
členom Slovenského futbalového zväzu (SFZ).

Vzdelávanie a osveta patria medzi hlavné pracovné priority LOSS. Dôkazom toho bola aj minulotýždňová interaktívna odborná panelová
diskusiu na tému „Športová psychológia a výkon“, na ktorej sa v Košiciach zúčastnili odborníci - zástupcovia Slovenskej asociácie
športovej psychológie (SAŠP).

Michala Bednáriková, Petra Pačesová, Peter Kuračka a Mojmír Trebuňák hovorili o tom, ako je možné zlepšiť výkonnosť prostredníctvom
mentálnej prípravy, aké sú možnosti či limity mentálnej prípravy, aký je rozdiel medzi mentálnou a psychologickou prípravou, čo robiť, ak
chceme byť výkonnejší nielen v športe, čo robiť a čomu sa vyhýbať, ak máte doma športujúce dieťa, ako vyzerá práca športového
psychológa na škole. „Na konci roka 2021 sme usporiadali seminár Zakázané látky a doplnky výživy a vlani sme zorganizovali panelovú
diskusiu, na ktorej sa hovorilo o možnostiach a dôležitosti psychologickej prípravy. Sme radi, že na minulotýždňovom seminári sme
okrem futbalu mali zastúpenie v podobe trénerov a funkcionárov z hokeja, basketbalu, cyklistiky, zjazdového lyžovania, bojových športov
a fitness. Benefit pre držiteľov vybraných trénerských licencií vo futbale bola možnosť získať za vzdelávanie kredity v rámci kontinuálneho
vzdelávania trénerov,“ rozhovoril sa 29-ročný predseda LOSS Róbert Jano, ktorý sa v roku 2017 v drese futbalistov košickej Lokomotívy
stal najlepším druholigovým strelcom.

Medzi približne 40 pozornými poslucháčmi sme minulý štvrtok večer zazreli viacerých zástupcov trénerského štábu FC Košice, Antona
Šoltisa, Ondreja Dudu st., Rolanda Módera či Mariána Kella alebo bývalých ligových futbalistov: Martina Lipčáka a Radoslava Školníka.
Medzi prednášajúcimi bol aj Peter Kuračka, bývalý ligový futbalista, opora Zlatých Moraviec, Trnavy alebo Myjavy. „Odborná diskusia
potvrdila potrebu zdieľať poznatky z oblasti psychológie športu. Veľká časť športovcov, trénerov, rodičov alebo funkcionárov sa zaujíma o
vedomosti a skúsenosti v tejto oblasti a ja som rád, že sme sa mohli s účastníkmi v Košiciach porozprávať o výkone a psychologickej
príprave v športe. Medzi účastníkmi boli tréneri rôznych športov, videl som tam dokonca trénerov, s ktorými som sa stretol na futbalových
trávnikoch počas profesionálnej kariéry. Na východ sa vždy rád vraciam, mám tu priateľov, kolegov, aj som tu dal niekoľko pekných
gólov, takže rád si tu niečo podobné zopakujem,“ prezradil Peter Kuračka.

„Jeden z dôležitých cieľov našej činnosti je spolu s rozvíjaním projektu duálnej kariéry aj ambícia prinášať možnosti vzdelávania
športovcov na všetkých úrovniach. Radi by sme prispeli k zvýšeniu počtu uvedomelých športovcov a športových odborníkov, ktorým
záleží na tom, čo sa deje v ich klube, v ktorom vykonávajú šport, v národnom športovom zväze, ktorého sú členmi, v konečnom dôsledku
teda aj v spoločnosti. Snažíme sa spolupracovať s odborníkmi, či už je to Slovenská antidopingová agentúra alebo Slovenská asociácia
športovej psychológie. Popri zaujímavých prednáškach o športovej psychológii chystáme aj ďalšie projekty a semináre na témy ako
finančná gramotnosť, gamblerstvo, právne minimum, duševné zdravie, mediálna komunikácia,“ načrtol smelé plány LOSS jej predseda
Róbert Jano, ktorý ešte ako profesionálny futbalista vyštudoval Právnickú fakultu UPJŠ Košice a v súčasnosti pracuje na právnom
oddelení vo verejnom sektore. Popritom hráva futbal za Kechnec vo štvrtej najvyššej súťaži.

Na jeho slová nadviazal podpredseda LOSS pre vzdelávanie, športový psychológ Mojmír Trebuňák, ktorý je člen výkonného výboru
Slovenskej asociácie športovej psychológie a ktorý sa venuje komplexnej službe psychológa, poradenstvu športového psychológa a
poskytuje konzultácie k smerovaniu športovcov po skončení ich kariéry. „V rámci pôsobenia v LOSS je môj cieľ prinášať aj možnosti, ako
vzdelávať športovcov na všetkých úrovniach. Tým, že psychologická príprava mi je vlastná a naskytla sa nám možnosť usporiadať v
Košiciach takýto typ podujatia, boli sme spolu s predsedom LOSS Róbertom Janom presvedčení, že túto šancu musíme využiť. Sme
radi, že sme do Košíc druhýkrát priviedli špičku športovej psychológie na Slovensku a že sme touto akciou nadviazali na minuloročné
podujatie. Myslím si, že každý účastník tejto odbornej diskusie si našiel niečo pre seba. Volili sme tento druh vzdelávania práve preto,
aby to bolo čo najviac šité pre účastníkov, aby sa mohli pýtať konkrétne veci z ich praxe a v rámci osvety sme chceli poukázať na trend,
že miesto psychologickej prípravy v športe nie je len o naprávaní nejakého problému, ale primárne ide o ďalší rozvoj a povestný ďalší
krok na ceste za rozvojom našich športovcov a zlepšovaní ich výkonov,“ skonštatoval 30-ročný Mojmír Trebuňák, ktorý odohral 16
zápasov v najvyššej slovenskej futbalovej súťaži a v súčasnosti pôsobí v treťoligovej Slávii TU Košice.

Počas uplynulého roka absolvovali Róbert Jano s Mojmírom Trebuňákom spolu s podpredsedom LOSS pre futbal a zároveň členom
výkonného výboru SFZ Tomášom Medveďom sériu 20 prednášok pre kluby s licenciou Futbalovej akadémie a Útvaru talentovanej
mládeže. Vzdelávací projekt „Podpora duálnej kariéry v slovenskom futbale“ realizovali v spolupráci so SFZ.
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LOSS je aj spoluproducent dokumentárneho filmu „Martin Murcko – Futbalstory“, ktorého projekcia je súčasť prednášok v mládežníckych
akadémiách slovenských futbalových klubov. Martina Murcka považovali za jeden z najväčších talentov slovenského futbalu, no jeho
mimoriadne sľubne rozbehnutú kariéru zastavila vážna autonehoda. „Na jeho prípade a dokumente o ňom chceme mladým športovcom
ukázať, aby si počas kariéry pripravovali aj plán B. Mladým futbalistom približujeme možnosti, ale aj nástrahy kariéry. Upozorňujeme ich
na nutnosť vzdelávať sa, pretože riziká nepripravenosti na krízové situácie, ako sú zdravotné problémy alebo aj hluché obdobie bez
angažmánu, môžu futbalistu doslova zničiť,“ poznamenal člen výkonného výboru SFZ a podpredseda LOSS Tomáš Medveď.

Veľká pridaná hodnota série vzdelávacích podujatí s mládežníkmi sú aj diskusie s viacerými bývalými ligovými futbalistami – spomeňme
Róberta Semeníka či Pavla Jurča. „Mladým futbalistom povedali svoje vlastné príbehy prechodu do života po skončení kariéry. Odkaz
tohto projektu je silný a títo futbalisti s ich príbehmi ho ešte viac zdôraznili. Aj ja mladým chlapcom hovorím, že nikto nevie presne, koľko
bude trvať kariéra. Treba byť pripravený aj na náhly koniec,“ upozorňuje Tomáš Medveď.

„V mladosti som bol v tomto smere aj ja trocha ľahkovážny, až som napokon začal ako 43-ročný študovať na vysokej škole. Keby som bol
o dvadsať rokov mladší, určite by mi to išlo do hlavy oveľa lepšie. Je veľa smutných príbehov známych športovcov, ktorí po skončení
kariéry nevedeli nájsť novú cestu a ich život ukončila tragédia. Veľmi ma mrzí napríklad príbeh Juraja Halenára, ktorý prekonal môj rekord
nastrieľaných gólov za celú kariéru v samostatnej slovenskej lige. Aj pre takéto nešťastné prípady má význam tieto aktivity robiť,“ potvrdil
význam činnosti LOSS po jednej z prednášok pre mladých futbalistov Róbert Semeník, prvý hráč, ktorý dosiahol 100-gólovú hranicu v
samostatnej slovenskej futbalovej lige.

Zástupcovia LOSS vyzbierali od mládežníkov aj zaujímavé dáta k téme duálnej kariéry. „Pracovali sme so vzorkou vyše 300 vyplnených
dotazníkov futbalových mládežníkov v dorasteneckom a juniorskom veku z rôznych kútov Slovenska. Len tretina z nich mala predstavu,
čo by chcela v živote po futbalovej kariére robiť a len pätina z nich mala absolvovaný nejaký kurz, ktorý im okrem školy pomôže pri
hľadaní si zamestnania,“ prezradil Mojmír Trebuňák.

ŠPORTOVCI PRE ŠPORTOVCOV

„Hlavná myšlienka občianskeho združenia LOSS znie – športovci pre športovcov. Náš záujem je, aby služby, ktoré LOSS poskytuje
svojim členom, zabezpečovali priamo samotní športovci,“ zdôrazňuje Róbert Jano. Okrem toho, že sa športovci môžu v ťažkých
situáciách obrátiť na odborníkov LOSS v právnej oblasti či vo sfére lekárskej starostlivosti, organizácia uzatvára partnerstvá so
športovcami, ktorí počas kariéry, alebo po jej skončení, zvládli prechod do nešportového pracovného života. „Takto má LOSS v ponuke
účtovné a ekonomické poradenstvo, maklérske služby, ale napríklad aj barbera. Členmi LOSS sa môžu stať aj amatérski športovci, ktorí
využívajú rovnaké benefity ako športoví profesionáli,” prezradil Róbert Jano, ktorý v minulosti pripravil aj užitočnú pomôcku Desatoro rád
pre športovcov. Tá slúži športovcom ako zdroj základných informácií pred podpísaním zmluvy, aby sa vyhli riešeniu problémov
súvisiacich s neplnením zmluvných podmienok zo strany klubov.

MEDZI ČLENMI RUSNÁK, BÁLINTOVÁ A TRI MANŽELSKÉ PÁRY

Medzi najznámejších športovcov z radov LOSS patrí 38-násobný futbalový reprezentant Slovenska Albert Rusnák ml., štvornásobná
najlepšia slovenská basketbalistka roka Barbora Wrzesiňska (za slobodna Bálintová), basketbalová legenda Zuzana Žirková, volejbalové
reprezentantky Slovenska Mária Žernovič a Karolína Fričová, viacerí členovia hádzanárskych reprezentácií Slovenska (Marián Žernovič,
Michal Martin Konečný, Ľubomír Ďuriš, Jakub Prokop, Bibiana Štefaniková), futbalisti z domácej najvyššej súťaže (Martin Bukata, Milan
Dimun, Matúš Marcin) či vodnopóloví reprezentanti Slovenska Lukáš Seman s Tomášom Hofericom.

Medzi členmi LOSS však nájdeme aj tri športové manželské páry. Dlhoročná smečiarska opora ženskej reprezentácie Slovenska Mária
Žernovič (za slobodna Kostelanská) a reprezentačný brankár hádzanárov Slovenska Marián Žernovič, ktorí v tejto sezóne pôsobia vo
Švajčiarsku. Veľká radosť zavládla vlani v manželskom páre ukrajinských rodákov Oleksandry Ivanycje (za slobodna Krebs) a Ljubomyra
Ivanycju, už členov slovenskej hádzanárskej reprezentácie, keďže Oleksandra priviedla na svet ich prvorodeného synčeka Michala. A v
LOSS majú ešte jednu hádzanársku dvojicu, tiež Ukrajincov, Yuliu Kucher a Henadija Kuchera, ktorí sa už síce usadili v Nemecku,
pričom Yulia si v minulosti tiež obliekala dres slovenskej reprezentácie.

Súčasťou LOSS je aj basketbalistka Barbora Wrzesiňska, za slobodna Bálintová.

FOTO ARCHÍV (bw)

Zľava Róbert Semeník, Marcel Turňa (mládežnícky tréner Podbrezovej) Mojmír Trebuňák, Tomáš Medveď.

FOTO ARCHÍV (rj)

Zľava Mojmír Trebuňák, Róbert Jano, Peter Kuračka.

FOTO ARCHÍV (rj)
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